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BRM.0012.3.5.2025.AM 

 
Protokół nr 12/2025 z posiedzenia Komisji Budżetu Miasta Rady Miasta Katowice  

Data posiedzenia: 26.05.2025 r.  
Miejsce posiedzenia: Sala 4-5, Urząd Miasta Katowice, ul. Młyńska 4 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 12:00 
Godzina zakończenia posiedzenia: ok. 13:02 
Prowadzący obrady: Przewodniczący Komisji Budżetu Miasta Pan Adam LEJMAN - GĄSKA 
Biuro Rady Miasta: Pani Alicja MAZUR 
 
W posiedzeniu komisji uczestniczyli wszyscy Radni członkowie komisji. 
 
Goście obecni na posiedzeniu: 
 

1. Pani Danuta LANGE Skarbnik Miasta Katowice 
2. Pani Anna MOGWIC Zastępca Skarbnika Miasta Katowice 
3. Pani Małgorzata KWAPISZ Wydział Budżetu Miasta 
4. Pani Jolanta WOLANIN Wydział Polityki Społecznej 
5. Pani Mirosława STACHURA – JELEŃ Wydział Nadzoru Właścicielskiego 
6. Pan Krzysztof KRAUS Wydział Kultury 
7. Pani Katarzyna STAŚ Wydział Rozwoju Miasta 
8. Pani Edyta MAŁKIEWICZ Wydział Gospodarki Mieniem 
9. Pani Monika HUPACZ – KRZCIUK Wydział Gospodarki Mieniem 
10. Pan Dawid KAMIŃSKI Wydział Edukacji i Sportu 
11. Pan Roman BUŁA Wydział Budynków i Dróg 
12. Pan Rafał MONDRASZEK Wydział Monitorowania Inwestycji 
13. Pani Bożena OSTAFIŃSKA Wydział Kształtowania Środowiska 
14. Pani Ewelina OLEWIŃSKA Wydział Nadzoru Właścicielskiego 
15. Pan Mirosław LESZCZYŃSKI Wydział Edukacji i Sportu 
16. Pani Agnieszka ŻEMŁA Wydział Edukacji i Sportu 
17. Pan G.Ż. Katowice24.info 

Punkt 1. 
Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA przywitał Państwa Radnych członków 
Komisji Budżetu Miasta oraz pozostałych gości, uczestników posiedzenia. Następnie 
Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad posiedzenia oraz poddał go pod 
głosowanie. 
 
Porządek obrad:  
1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Opiniowanie sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 

1) [DS-282/25] Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2024 rok. 
2) [DS-283/25] Sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec 
którego miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2024 rok. 
3) [DS-284/25] Informacja uzupełniająca do sprawozdania z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 
4) [DS-285/25] Sprawozdanie o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
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miasta Katowice na lata 2024-2045 za 2024 rok. 
5) [DS-286/25] Informacja Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 
dotycząca roku budżetowego 2024. 
6) [DS-281/25] Sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok. 
7) Uchwała Nr 4200.IV.71.2025 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach. 
8) [DS-280/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2024 rok. 
9) [DS-300/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok. 

4. Finansowanie edukacji w roku 2025 w tym (szczegółowo według podmiotów i kwot) 
Informacja na temat finansowania szkół niepublicznych za lata 2023-2025 (najwięksi 
beneficjenci). 
5. Opiniowanie projektów uchwał. 

1) [DS-312/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę  
w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na realizacje inwestycji polegających na 
zakupie i montażu urządzeń służących do zatrzymania i wykorzystania wód 
opadowych i roztopowych w miejscu ich powstania na terenie miasta Katowice. 
2) [DS-314/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę  
w sprawie ustalenia zadań realizowanych w 2025 r. ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
3) [DS-316/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę  
w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z miejsc postojowych na Parkingu 
Park & Ride - Brynów oraz na Parkingu Park & Ride - Zawodzie w Katowicach. 
4) [DS-322/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyznania 
pierwszeństwa w nabyciu 12 lokali użytkowych - garaży ich najemcom lub 
dzierżawcom wraz ze sprzedażą lub oddaniem w użytkowanie wieczyste udziałów  
w gruncie. 
5) DS-325/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia zasad i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze 
cywilnoprawnym przypadających miastu Katowice lub jednostkom organizacyjnym 
miasta Katowice oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej. 
6) [DS-323/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmian budżetu 
miasta Katowice na 2025 rok. 
7) [DS-324/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Katowice na lata 2025-2050. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
7. Zakończenie posiedzenia. 
 

Radni członkowie Komisji, jednogłośnie - 7 głosami „za”, przyjęli przedstawiony porządek 
posiedzenia. 
 
Pan D. KAMIŃSKI Zastępca Naczelnika Wydziału Edukacji i Sportu, poinformował, że ze 
względu na swoje inne zobowiązania nie będzie mógł uczestniczyć w całym posiedzeniu 
Komisji. Poinformował, że w jego zastępstwie w posiedzeniu będą uczestniczyli Pracownicy 
Wydziału Edukacji i Sportu, którzy przekażą informacje zawarte w przygotowanych 
materiałach i odpowiedzą na wszystkie pytania. 
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Punkt 2. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poinformował uczestników Komisji, że 
projekt protokołu nr 11/25 (BRM.0012.3.4.2025.AM) z posiedzenia Komisji Budżetu Miasta  
w dniu 23.04.2025 r. został zamieszczony w materiałach dla Państwa Radnych członków 
Komisji w aplikacji eSesja. 
 
Wobec braku uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  
 
Radni członkowie Komisji, jednogłośnie - 6 głosami „za”, przyjęli protokół nr 11/2025 
(BRM.0012.3.4.2025.AM) z posiedzenia Komisji, która odbyła się w dniu 23.04.2025 r. 
 
Punkt 3. 

Opiniowanie sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 

1) [DS-282/25] Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2024 rok. 
2) [DS-283/25] Sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec 
którego miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2024 rok. 
3) [DS-284/25] Informacja uzupełniająca do sprawozdania z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 
4) [DS-285/25] Sprawozdanie o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
miasta Katowice na lata 2024-2045 za 2024 rok. 
5) [DS-286/25] Informacja Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 
dotycząca roku budżetowego 2024. 
6) [DS-281/25] Sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok. 
7) Uchwała Nr 4200.IV.71.2025 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach. 
8) [DS-280/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2024 rok. 
9) [DS-300/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok. 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie Sprawozdań 
będących przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE szczegółowo omówiła Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2024. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Pana Naczelnika K. KRAUSA oraz Panią Naczelnik  
M. STACHURĘ - JELEŃ o przedstawienie Informacji z wykonania planu finansowego 
samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, 
wobec którego Miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2024 rok. 
 
Pan K. KRAUS przedstawił informację z wykonania planu finansowego samorządowych 
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instytucji kultury. 
 
Pani Naczelnik M. STACHURA – JELEŃ przedstawiła informację z wykonania planu 
finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec którego Miasto 
pełni funkcję organu tworzącego. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE omówiła Informację uzupełniającą do sprawozdania  
z wykonania budżetu miasta Katowice za 2024 rok. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE omówiła Sprawozdanie o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej za 2024 rok. 
 
Pani Naczelnik M. HUPACZ - KRZCIUK przedstawiła Informację Prezydenta Miasta Katowice  
o stanie mienia komunalnego dotycząca roku budżetowego 2024. 
 
Pani Naczelnik Katarzyna STAŚ szczegółowo omówiła Sprawozdanie z programu zadań 
społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2024 rok. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE wspomniała o uchwale nr 4200.IV.71.2025 IV Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 17 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii  
o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 
2024 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GASKA podziękował za przedstawienie 
Sprawozdań i informacji, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku 
obrad. 
 
Wobec braku pytań oraz uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodniczący Komisji poddał 
pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta do projektu uchwały Rady Miasta 
Katowice w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 
 
Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice 
za 2024 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 9 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Budżetu 
Miasta do projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2024 rok. 
 

Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 9 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Punkt 4. 

Finansowanie edukacji w roku 2025 w tym (szczegółowo według podmiotów i kwot) 
Informacja na temat finansowania szkół niepublicznych za lata 2023-2025 (najwięksi 
beneficjenci). 
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Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie Informacji. 
 
Pan Kierownik M. LESZCZYŃSKI zaznaczył, że wydatki na edukacje stanowią mniej więcej 1/3 
wydatków miasta. Są to ogromne pieniądze, które jednostki oświatowe starają się wydać, jak 
najlepiej w celu prowadzenia placówek oraz realizacji zadań nałożonych ustawowo na 
dyrektorów tych jednostek. Nakłady te są coraz wyższe. Istotną część tych wydatków 
stanowią wydatki związane z wynagrodzeniami. Poinformował, jak się kształtowały. Przekazał 
informację na temat subwencji oświatowej oraz dotowania szkół niepublicznych. Wspomniał 
o wydatkach na ubezpieczenie wszystkich jednostek oświatowych, środkach przeznaczonych 
na zwrot kosztów kształcenia za pracowników młodocianych – są to koszty zwracane 
pracodawcom, u których uczniowie odbywają swoje praktyki. Poinformował o kosztach 
związanych z realizacją programu „Jak ryba w wodzie.” Następnie pokrótce omówił wydatki 
związane z działalnością Centrum Usług Wspólnych oraz wydatki związane z dowozem dzieci 
do szkół. Organizacja transportu dzieci i młodzieży jest obowiązkiem ustawowym. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA podziękował za przedstawienie informacji, 
a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Pan Radny B. PRONOBIS zapytał w sprawie kwoty 249 mln zł. na wydatki jednostek 
oświatowych. Poprosił o informację jaki procent tej kwoty, dotyczy wynagrodzeń nauczycieli 
w szkołach niepublicznych. Ponadto poprosił o wyjaśnienia w sprawie kwoty 12 mln zł., która 
dotyczy transportu dzieci do szkół. Zapytał, czy transport dotyczy tylko szkół specjalnych. 
 

Pan Kierownik M. LESZCZYŃSKI wyjaśnił, że dotacje są przekazywane dla danego podmiotu. 
Podkreślił, że nie jest w stanie powiedzieć, jak następnie jednostka wydatkuje te środki. Pan 
Kierownik wyjaśnił, że jednostki samorządu terytorialnego zgodnie z ustawą są zobowiązane 
do dowożenia uczniów do szkół oraz przedszkoli, jeżeli przekroczona jest pewna odległość 
placówki od miejsca zamieszkania. W Katowicach dowóz ten jest realizowany rzadko, 
ponieważ udało się tak zorganizować sieć szkół i przedszkoli, że zdecydowanie większość 
rodziców dowozi dzieci we własnym zakresie. Taki dowóz dzieci odbywa się na przykład do 
szkoły dla dzieci niewidomych w Dąbrowie Górniczej. W Katowicach nie ma takiej szkoły. 
 
Pani Naczelnik M. KWAPISZ udzieliła szczegółowych informacji na temat dowożenia dzieci do 
szkół. Przekazała informację w sprawie kwot, przeznaczanych na organizację transportu. 
 
Pan Radny B. PRONOBIS poprosił o informację, jaka ilość dzieci jest dowożona do szkół  
i przedszkoli i kto zajmuje się organizacja tych dowozów. Zapytał Pana Naczelnika, jaka część  
z kwoty 249 mln zł. jest przekazywana na wynagrodzenia, a jaka na pozostałe wydatki. 
Poprosił o informację  na temat ilości placówek niepublicznych. Jaka część kwoty 249 mln zł 
jest wydatkowana na przewóz jednego ucznia. 
 
Pani Naczelnik M. KWAPISZ przekazała informację na temat ilości uczniów i kwoty, która 
przypada na jednego ucznia w gminie oraz powiecie. 
 
Pani A. ŻEMŁA wyjaśniła, że stawki są bardzo zróżnicowane. Zależą od wagi na podstawie 
metryczki subwencji oświatowej oraz metryczki potrzeb oświatowych. Każda stawka dotacji 
odpowiada danemu typowi szkoły ( szkoły podstawowe, szkoły ponadpodstawowe). 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zapytał, czy na dowóz dzieci do szkół 
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otrzymujemy jakieś środki z budżetu centralnego. Czy my również organizujemy dowóz do 
szkół dla dzieci, które nie są mieszkańcami naszego miasta. Poprosił o wyjaśnienia w sprawie 
subwencji. Czy można przyjąć przy założeniu, że do placówek niepublicznych przekazujemy 
kwotę ok. 250 mln zł, że 1/3 katowickich uczniów uczęszcza do szkół niepublicznych. Czy ta 
proporcja jest porównywalna do ilości dzieci, które chodzą do naszych placówek publicznych  
i niepublicznych. 
 
Pan Kierownik M. LESZCZYŃSKI wyjaśnił, że nie otrzymujemy żadnych zewnętrznych 
pieniędzy na ten cel, za wyjątkiem środków na dowóz dzieci narodowości ukraińskiej, ale to 
są niewielkie kwoty i będą przekazywane tylko do sierpnia br. Od września przestaje 
funkcjonować ustawa o funduszu pomocy uchodźcom z Ukrainy. Zaznaczył, że nie wie, czy 
dotyczy to tylko uczniów zamieszkujących w Katowicach, ponieważ takie analizy nie są 
prowadzone. Stwierdził, że można przyjąć, że 1/3 subwencji jest przekazywana na jednostki 
dotowane, ale jak już wspomniała Pani A. ŻEMŁA kwoty dotacji są zróżnicowane. 
 
Pan Radny Ł. HANKUS poruszył temat, który przekazali mu mieszkańcy dzielnic Wełnowiec, 
Józefowiec i Koszutka, dotyczący dowozu dzieci do szkoły specjalnej, który odbywa się raz 
dziennie i w związku z tym zachodzi konieczność przebywania tych dzieci na świetlicy 
szkolnej. Zaznaczył, że są to dzieci z orzeczeniami i tracą cenny czas. Rodzice prosili  
o możliwość rozwiązania tego problemu. Poruszył temat weryfikacji firmy, która świadczy 
transport, w związku z tym, że często pojawiają się problemy techniczne z autobusem,  
w związku z tym często te dzieci kumulują się w jednym. 
 
Pan Kierownik M. LESZCZYŃSKI zauważył, że taki kilkukrotny transport w ciągu dnia 
oczywiście jest do przeprowadzenia, ale zwiększa koszty. Zaznaczył, że nie posiada wiedzy, czy 
miasto będzie podejmowało działania w celu zagęszczenia przewozów. Poinformował, że 
kontrola, jak i proces wyłaniania przewoźników realizowany jest przez Centrum Usług 
Wspólnych. Poinformował, jak wygląda proces dowozu dzieci w programie „Jak ryba  
w wodzie”. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA w związku z nieuczciwością podmiotów 
prowadzących niepubliczne placówki oświatowe, poprosił o informację, jakie środki 
finansowe Katowice straciły przez tego typu działalność. Miasto jest zmuszone zwrócić środki 
w sytuacji pewnych nieprawidłowości, natomiast później ciężko jest te środki odzyskać/ 
wyegzekwować od tych podmiotów. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE przekazała informację na temat działań podejmowanych przez Wydział 
Audytu i Kontroli. Przekazała informację na temat kontroli zorganizowanych w latach 2018-2024, 
kwocie do zwrotu, która wynikała z protokołów pokontrolnych oraz kwocie zwróconej przez placówki. 
Wspomniała o procesie odzyskiwania tych środków oraz problemach, które wynikają  
w trakcie tego procesu i powodują, że ściągnięcie tych należności jest praktycznie nieskuteczne. Pani 
Skarbnik wspomniała o kontrolach  Krajowej Administracji Skarbowej oraz podała kwoty, jakie miasto 
musiało zwrócić w związku z tymi kontrolami. 
 

Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zaznaczył, że nie można odmówić 
rejestracji takich placówek w Katowicach, ale wszelkie koszty związane z nieuczciwością 
funkcjonowania tych placówek de facto spadają na Katowice. W sytuacji nieprawidłowości 
miasto musi tę subwencję zwrócić. Zasugerował wystosowanie apelu do rządzących, w celu 
zmiany przepisów, ponieważ w dużym stopniu uderzają chyba we wszystkie samorządy. 
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Pan Radny B. PRONOBIS zapytał, czy w związku z tym, że koszty dowozu stale rosną, Centrum 
Usług Wspólnych mogłoby rozważyć dowóz w ramach PKM Katowice. Zapytał, czy to nie 
byłoby zasadne, ponieważ Katowice mają swojego organizatora transportu publicznego. 
Lepiej byłoby przekazać tę kwotę do PKM-u Katowice, niż do prywatnych firm. 
 

Pan Kierownik M. LESZCZYŃSKI przedstawił swoje obawy w związku ze scedowaniem tego 
wprost na komunikację miejską. Ponadto podkreślił, że muszą być spełnione pewne 
przesłanki opieki nad takimi dziećmi. Jest też kwestia zakupu busów, utrzymania ich, 
zapewnienia bazy serwisowej oraz garaży.  
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zapytał, czy ktoś jeszcze z Państwa 
Radnych ma pytania, a wobec ich braku, podziękował za szczegółowe omówienie materiałów 
oraz zamknął dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Punkt 5. 
Opiniowanie projektów uchwał. 

 
1) [DS-312/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę  
w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na realizacje inwestycji polegających na 
zakupie i montażu urządzeń służących do zatrzymania i wykorzystania wód 
opadowych i roztopowych w miejscu ich powstania na terenie miasta Katowice 
 

Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani B. OSTAFIŃSKA Wydział Kształtowania Środowiska przedstawiła projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 
następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 

Wobec braku uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na realizacje inwestycji 
polegających na zakupie i montażu urządzeń służących do zatrzymania i wykorzystania wód 
opadowych i roztopowych w miejscu ich powstania na terenie miasta Katowice,  
w głosowaniu: jednogłośnie 9 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt”. 
 

2) [DS-314/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę  
w sprawie ustalenia zadań realizowanych w 2025 r. ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 

Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Naczelnik J. WOLANIN przedstawiła projekt uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Wobec braku uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zadań realizowanych w 2025 r. ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, w głosowaniu: jednogłośnie  
9 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt”. 
 
Wobec braku na sali obrad Przedstawiciela Wydziału Budynków i Dróg Przewodniczący 
Komisji poprosił o przedstawienie kolejnego projektu uchwał. Zaznaczył, że komisja wróci do 
obrad nad projektem uchwały w punkcie 5.3. 
 

4) [DS-322/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyznania 
pierwszeństwa w nabyciu 12 lokali użytkowych - garaży ich najemcom lub 
dzierżawcom wraz ze sprzedażą lub oddaniem w użytkowanie wieczyste udziałów  
w gruncie. 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Naczelnik E. MAŁKIEWICZ przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad.  
 
Wobec braku dalszych uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 12 lokali użytkowych - garaży ich najemcom 
lub dzierżawcom wraz ze sprzedażą lub oddaniem w użytkowanie wieczyste udziałów  
w gruncie, w głosowaniu: jednogłośnie 9 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt”. 
 

5) DS-325/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia zasad i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze 
cywilnoprawnym przypadających miastu Katowice lub jednostkom organizacyjnym 
miasta Katowice oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Naczelnik M. KWAPISZ przedstawiła projekt uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Wobec braku uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających miastu Katowice lub jednostkom 
organizacyjnym miasta Katowice oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej, w głosowaniu: jednogłośnie 9 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt”. 
 

3) [DS-316/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę  
w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z miejsc postojowych na Parkingu 
Park & Ride - Brynów oraz na Parkingu Park & Ride - Zawodzie w Katowicach. 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pan Naczelnik R. BUŁA przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Wobec braku uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z miejsc postojowych 
na Parkingu Park & Ride - Brynów oraz na Parkingu Park & Ride - Zawodzie w Katowicach,  
w głosowaniu: jednogłośnie 9 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt”. 
(Projekt skierowany na Platformę Konsultacji Społecznych w trybie art. 5 ust. 5 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  
w terminie od dnia 13.05.2025 r. do dnia 27.05.2025 r.) 

 
6) [DS-323/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmian budżetu 
miasta Katowice na 2025 rok. 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
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uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Pan Przewodniczący A. LEJMAN – GĄSKA poprosił o wyjaśnienie, z czego wynika zwiększenie 
wydatków w przypadku układu drogowego dla obsługi Stadionu Miejskiego w Katowicach. 
Ponadto poprosił o wyjaśnienie wydatków w związku z katowickim systemem 
zintegrowanych węzłów przesiadkowych – Węzeł Kostuchna. Poprosił o informację, z czego 
wynika potrzeba uzupełnienia wydatków o kwotę ponad 118 mln zł, w części dotyczącej 
zwiększenia wydatków.  Podkreślił, że bardzo cieszy się ze środków przekazanych KZGM-owi, 
dzięki którym będzie można podjąć działania, dotyczące katowickich zasobów lokalowych. 
Poprosił o wyjaśnienia w sprawie punktu 36, czyli uzupełnienie środków na wykup 
nieruchomości. Zapytał, co to za nieruchomości i w jakim celu będziemy je wykupywać. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Pana Naczelnika R. MONDRASZKA o udzielenie 
odpowiedzi w zakresie wydatków inwestycyjnych. 
 
Pan Naczelnik R. MONDRASZEK poinformował, że największe zmiany dotyczą układu 
drogowego do obsługi Stadionu Miejskiego i wynikają one ze zmiany środków. Uwolnione 
zostają środki miasta i zostają zastąpione dofinansowaniem ze strony Górnośląsko - 
Zagłębiowskiej Metropolii. Kwota, która zwiększa środki wynika z płatności, które musimy 
dokonywać w obecnej chwili generalnemu wykonawcy na danym zadaniu inwestycyjnym. 
 
Pan Przewodniczący A. LEJMAN – GĄSKA zapytał, czy ta kwota 11 mln zł, to różnica 
wynikająca z niedoszacowania wcześniej tych kosztów. 
 
Pan Naczelnik R. MONDRASZEK potwierdził. Zaznaczył, że faktura została już wystawiona  
i czeka na uregulowanie. Pan Naczelnik poinformował, że w przypadku węzła 
przesiadkowego Kostuchna zmiana jest związana z dokonaniem kolejnych wykupów 
nieruchomości pod to zadanie inwestycyjne. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła o zabranie głosu Panią Naczelnik M. STACHURĘ – JELEŃ.  
 
Pani Naczelnik M. STACHURA – JELEŃ przypomniała, że w styczniu tego roku Państwo Radni 
podjęli uchwałę kierunkową, zezwalającą na przystąpienie do pracy i do czynności 
związanych z objęciem zwiększonego pakietu akcji w spółce Górnośląskiej Towarzystwo 
Lotnicze S.A. Zwiększenie środków pozwoli na złożenie oferty w tym zakresie. Prace są  
w trakcie realizacji. 
 
Pani Naczelnik M. HUPACZ – KRZCIUK wyjaśniła, że zwiększenie planu budżetu wynika  
z konieczności uzupełnienia środków finansowych, które zostały wydatkowane już  
w bieżącym roku na realizację transakcji istotnych dla miasta (zakup lokalu przy Alei 
Korfantego, który został nabyty od Cepeli oraz lokalu od KTBS-u przy ulicy Kossutha 7, który 
został nabyty z przeznaczeniem na siedzibę Miejskiej Biblioteki Publicznej). Pozostałe 
wnioskowane środki przewidziane są na realizację transakcji, związanej z wykupem pod 
drogi, w tym regulacją stanów własnościowych z PKP oraz procedowanego obecnie wniosku 
właściciela nieruchomości na Muchowcu o wykup w trybie roszczenia z artykułu 36 ustawy  
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
 
Pan Radny P. BIAŁAS poprosił o wyjaśnienia w zakresie wydatków inwestycyjnych, 
związanych z wystawieniem faktury na kwotę 11 mln zł. Zapytał, czy nie powinno być tak, że 
najpierw protokołem odbiera się inwestycję, a następnie wykonawca ma tytuł do 
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wystawienia faktury. Pan Radny zapytał w sprawie szacowania akcji GTL S.A. Czy jest 
zrobiona jakaś wycena na potrzeby tego objęcia akcji i z czego wynika taka cena. Zauważył, 
że jest kilka metod szacowania, więc chciałby poznać szczegóły. Poprosił o informacje na 
temat wyniku operacyjnego. 
 
Pan Naczelnik R. MONDRASZEK poinformował, że zgadza się z uwagą Pana Radnego. 
Zapowiedział, że wystąpi z wnioskiem w tej sprawie do Spółki Katowickie Inwestycje, która 
jest inwestorem zastępczym prowadzącym to postepowanie. Odpowiedź zostanie udzielona 
na piśmie w późniejszym terminie. 
 
Pani Naczelnik M. STACHURA – JELEŃ wyjaśniła, że wycena akcji jest w trakcie realizacji  
i odbywa zgodnie ze sztuką dwiema metodami. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poinformowała, ze wynik operacyjny planowany będzie dodatni. 
Podkreśliła, że istotne jest wykonanie za 4 miesiące, które wynosi 347 233 250 zł. 
 
Pan Radny B. PRONOBIS zapytał w sprawie wykupu akcji. Czy to zwiększenie środków jest  
o 118 mln zł, czy do kwoty 118 mln zł, bo jest to zasadnicza różnica. Zapytał w sprawie 
zadania: Park & Ride na Kostuchnie, gdzie zwiększenie kwoty ma na celu wykup gruntu. 
Poprosił o wyjaśnienia od kogo będziemy wykupywać grunt i za jaką kwotę.  
 
Pani Naczelnik M. STACHURA – JELEŃ wyjaśniła, że zwiększenie jest o 118 milionów złotych. 
 
Pan Naczelnik R. MONDRASZEK poinformował, że jeżeli chodzi o kwestię wykupów, to 
szczegółowe materiały w tym zakresie zostaną przekazane na piśmie. 
 
Pan Przewodniczący A. LEJMAN – GĄSKA zapytał jaki procent akcji GTL S.A. będziemy 
posiadać po wydatkowaniu tych środków. 
 
Pani Naczelnik M. STACHURA – JELEŃ w tej chwili mamy 4,89%, a po tej transakcji 
powinniśmy mieć około 21% w całym kapitale na zakładowym spółki. 
 
Pan Przewodniczący A. LEJMAN – GĄSKA poruszył kwestię decyzyjności. 
 
Pani Naczelnik M. STACHURA – JELEŃ wyjaśniła, że podejmowane działania mają na celu 
takie ukształtowanie, żeby mieć wpływ na spółkę. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE zapowiedziała erratę do omawianej uchwały w związku z błędnie 
wprowadzona nazwą spółki w treści uchwały. 
 
Wobec braku dalszych uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie zmian budżetu miasta Katowice na 2025 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów 
„za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt”. 
 

7) [DS-324/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmian  
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w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Katowice na lata 2025-2050. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Wobec braku uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Katowice na lata 2025-2050,  
w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt”. 
 
Punkt 6.  
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GASKA poinformował, że na posiedzenie do 
wiadomości Komisji nie wpłynęła żadna korespondencja. Następnie Pan Przewodniczący 
zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad,  
a wobec braku zgłoszeń przeszedł do następnego punktu porządku obrad. 
 
Punkt 7. 
Zakończenia posiedzenia. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA 
podziękował wszystkim za udział i aktywność w dyskusji podczas posiedzenia Komisji,  
a następnie zamknął obrady. 

Przewodniczący 
Komisji Budżetu Miasta 

 
Adam LEJMAN - GĄSKA 

Protokołowała: Alicja MAZUR 


